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Beste voorzitter en raadsleden,   
 
Bijzondere dank aan onze collega’s die hier op de tribune zitten. Collega’s vanuit 
verschillende gemeenten die door het werk met elkaar verbonden zijn en niet worden 
beperkt door de grens van een gemeente. Deze verbondenheid laten zij symbolisch zien 
door het touw dat zij samen vasthouden. SOWECO verbindt! 
 
U zult begrijpen dat vele collega’s van ons, honderden, hier vanavond aanwezig wilden zijn. 
Wij blijven er momenteel voor kiezen hierin te regisseren en daarom treft u op de tribune een 
aantal van onze collega’s.  
 
Namens de OR spreek ik hier vanavond in. Er wordt velen, ook u, een verkeerd beeld 
geschetst.   
 
In het persbericht, dat het bestuur van de GR, op 29 mei naar buiten bracht, wordt het beeld 
geschetst dat SOWECO voor het overgrote deel afhankelijk is van gemeenten en subsidies. 
Dat is NIET waar. Onze omzet bestaat voor 54% uit opdrachten uit de markt, dat zijn dus 
NIET de gemeenten. Beste raad, er wordt een verkeerd beeld geschetst.   
 
In datzelfde persbericht wordt SOWECO neergezet als een grote organisatie. Natuurlijk! 
SOWECO zet zich dagelijks in voor 1150 sw-medewerkers en 850 mensen met een afstand 
tot de arbeidsmarkt, die geen SW-er zijn, maar via ons actief en aan het werk zijn. We zijn 
dus een grote organisatie, waarvan maar slechts 3,5% staf en leiding is. En zij werken 
notabene hoofdzakelijk voor de GR. Hoezo een grote overhead! Lariekoek! Voor de 
duidelijkheid: deze grote organisatie, maar dus kleine professionele organisatie, draaide in 
2018 een omzet van 12,9 miljoen en zette een resultaat neer van 2,2 miljoen. In de 
begroting ziet u een meerjarenperspectief waarin de aanvullende bijdrage van de 
gemeenten AFneemt, van 5,2 naar 3,5 miljoen. Beste raad, er wordt een verkeerd beeld 
geschetst.   
 
We worden als OR door het bestuur om de oren geslagen met twee opmerkingen. Het 
bestuur geeft telkens opnieuw aan  dat de OR te vroeg in actie komt, omdat het op dit 
moment ‘slechts’ om een onderzoek gaat.  
Er zou nog geen besluit genomen zijn en momenteel zou alleen aan een vervolgonderzoek 
worden gewerkt. Maar toch is gekozen voor een voorkeursscenario. Het bestuur kijkt niet 



 

  

naar alternatieven en er wordt geen breed onderzoek uitgevoerd. Waarom niet? Is dit 
objectief?  
 
Is het objectief dat de RvC en directie niet betrokken zijn geweest bij de formulering van de 
onderzoeksvraag? Is het objectief dat zij niet de mogelijkheid kregen hun inzichten en 
ervaringen met Iroko te delen? Beste raadsleden, heeft u het rapport kritisch gelezen? Het 
rammelt aan alle kanten! Het staat vol met onjuiste interpretaties en conclusies. Er staan 
conclusies in zonder dat duidelijk is op basis waarvan die zijn getrokken. Conclusies die 
bovendien onjuist zijn. 
 
Als OR sta ik hier VANDAAG voor u, omdat ook VANDAAG het vervolgonderzoek speelt. 
Een vervolgonderzoek, dat klauwen vol geld kost, naar slechts één scenario. Wij zien dat dit 
leidt tot het einde van SOWECO, met ongekende financiële en maatschappelijke 
consequenties. In het persbericht lezen wij dat onder regie van Almelo gemeenten beschutte 
werkzaamheden organiseren. Raad, kan het bestuur DAN van ons verwachten dat wij onze 
MOND houden? De OR wil voorkomen dat later wordt gezegd “hadden jullie ons maar 
eerder het juiste beeld geschetst”. DAT is de reden dat we hier NU staan.  
 
Het bestuur vindt ook dat zij geen gesprekspartner van ons zijn. Maar beste raad, daar gaat 
het niet om! Het gaat om onze medewerkers. Dat vindt ook het bestuur. Dus waarom wordt 
de boot afgehouden en is de OR niet betrokken?   
 
In het persbericht beschuldigt het bestuur onder andere de OR van het overeind willen 
houden van de structuur en organisatie. Ik wil benadrukken dat voor de OR de MENSEN 
voorop staan. Dit hebben we altijd benadrukt. Het gaat ook NIET alleen maar om een baan 
en loongarantie zoals wordt gezegd. Het gaat om een totaalpakket met ook de specifieke 
begeleiding, onze expertise, de sociale structuur en de gehele werksituatie van onze 
mensen.  
 
SOWECO heeft zich de afgelopen jaren sterk ontwikkeld, ook na bestuurlijke discussies die 
hebben gespeeld. We zijn in 2017 tot goede afspraken gekomen. Afgesproken is dat 
SOWECO vanaf 2018 drie jaar de tijd krijgt om zich te bewijzen en te groeien naar de 
zelfstandige maatschappelijke onderneming.  
 
Het bestuur wil deze MO inwisselen, voor iets onbekends waarvan niemand weet hoe het 
werkt en presteert. Iets onbekend, waarvan we zeker weten dat het heel veel geld zal 
kosten.  
  
Telkens weer legt het bestuur alleen de nadruk op de SW-medewerkers. Maar wat denkt u 
van WAJONG-ers, de doelgroep Participatiewet, de WIA, NUGGERS, VSO en PRO 
jongeren, statushouders, aangewezenen op dagstructurerende activiteiten, het UWV en een 
indicatie nieuw beschut. Juist doordat al deze doelgroepen geïntegreerd samenwerken, zijn 
wij in staat goede resultaten neer te zetten. Dit positieve resultaat zorgt er zelfs voor dat geld 
terugvloeit naar de gemeenten. Het zijn kostenbesparingen voor U.  
 
Wat niet gezegd wordt is dat de 6 gemeenten niet met elkaar door één deur kunnen. Het is 
toch te triest voor woorden dat onze mensen daar de dupe van worden en dat IK daarom 
HIER vandaag voor u sta.   
 



 

  

SOWECO is een goed functionerende MO, daar zijn wij trots op. En niet alleen wij. Het gaat 
NIET alleen om geld. In het belang van heel veel mensen pleiten wij ervoor dat de raden met 
ons en de RvC in gesprek gaan. Beste raad, er KAN u een juist beeld worden geschetst.    
 
Dankuwel.  

 


